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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig szennyezhetik a környezetet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt hónapokban a Tapolcafő Téglaipari Kft. tapolcafői telephelyére nagy mennyiségben 
szállítottak ismeretlen eredetű hulladékot. A rendszeresen, s általában a hajnali órákban érkező 
kamionok szennyvíziszapot szállítottak a Kft. tulajdonában lévő bányagödörbe. Ennek a tényét Kft. 
ügyvezetője, Zegraicsné Márkus Ilona is elismerte.
Az ideszállított szennyvíziszap eredete egyelőre ismeretlen, az ügyvezető erről úgy nyilatkozott, 
hogy „részben külföldről érkezik”, arról azonban nem beszélt, hogy mekkora mennyiségű 
szennyvíziszapot szállítottak ide. Ahogyan arra sem kaptunk választ, hogy mely országból, vagy 
országokból érkezik ide a hulladék. Az ügyvezető arról is nyilatkozott, hogy a „hulladék 
hasznosítását” engedély birtokában végzik, de arról nem tájékoztatta a közvéleményt, hogy milyen 
hasznosítási, komposztálási technikát alkalmaznak.
A helyieket az ideszállított szennyvíziszap terjengő bűze rendkívüli módon zavarja, de ennél sokkal 
nagyobb aggodalommal tölti el tapolcafőieket és a pápaiakat az, hogy a bányagödör, amelybe a 
szennyvíziszapot öntik, légvonalban kb. egy kilométerre van Pápa város ivóvizét biztosító 
tapolcafői vízbázistól.
Természetesen a Téglaipari Kft. ilyen jellegű tevékenységéről, vagyis a szennyvíziszap 
befogadásáról az ügy kirobbanása előtt semmilyen formában nem tájékoztatták a tapolcafőieket.
Az ügyvezető bejelentette, hogy a szaghatás csökkentése érdekében zöld sövényt ültetnek. A 
településrész önkormányzati képviselője pedig egy zártkörű bányabejárást javasolt a polgármester, 
alpolgármester részvételével, természetesen az ennél nagyobb nyilvánosságot kizárva, arra 
hivatkozva, hogy „elég zegzugos és veszélyes hely a bányagödör”.



Kérem Miniszter urat, hogy szíveskedjék a következő kérdésekre válaszolni:

-Honnan, mely országokból és mekkora mennyiségben szállítanak Pápára szennyvíziszapot?
-A küldő ország illetve országok milyen kezelési technikát, alkalmaztak, hogy a szennyvíziszapban
található nehézfémek, toxinok, kórokozók és szerves szennyezők mértéke csökkenjen?
-Milyen dokumentumokkal tudják igazolni, hogy az ideszállított szennyvíziszap a megfelelő
komposztálási technikákon ment keresztül?
-Milyen állagú szennyvíziszapot szállítottak Tapolcafőre? Nedves, folyékony vagy száraz anyagot,
vagyis olyat, amely egy több hónapos kezelésen ment keresztül?
-Milyen komposztálási technikákat alkalmaznak itt a bűzhatás megszüntetése és a tapolcafői
vízbázis védelme érdekében?
-Mi a garancia arra, hogy a város ivóvizét biztosító tapolcafői vízbázis nem szennyeződik?
-Mikor adott ki a Kormányhivatal engedélyt a szennyvíziszap ideszállítására? Mekkora mennyiség
tárolására adott engedélyt?
-Tudott-e Tapolcafő önkormányzati képviselője és Pápa város polgármestere a szennyvíziszap
ideszállításáról ?
-Mikor, hol és milyen formában tájékoztatták a lakosságot az ideszállított anyagról és annak
összetételéről?
-Mit szól Tapolcafő képviselője és a város polgármestere ahhoz, hogy Székesfehérvár fideszes
polgármestere azonnal rendkívüli testületi ülést hívott össze a pápaihoz hasonló eset kivizsgálásra?
-Mikor lesz lehetőség a bányagödör és az ideszállított szennyvíziszap megtekintésére és az itt
alkalmazott komposztálási technika megismerésére?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:
Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2019.július. 23.

1


